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Zápis č. 10/2023 
ze zasedání Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 

konaného dne 24. 5. 2023 od 10 hodin 

ve Stráži pod Ralskem 

 

Přítomni:           Mgr. Jiří Ulvr 

    Václav Židek 

    Ing. Miloslav Tůma 

    Ing. Jan Růžička 

    Lenka Mrázová 

    Ing. Tomáš Rychtařík 

    Ing. Václav Vít 

    Josef Jadrný 

    Mgr. Jan Farský 

    Ing. Ladislav Pořízek 

    Ing. Ivo Dohnal 

Omluveni:         Ing. Martina Körteltová 

Neomluveni:     Mgr. Šárka Kalvová 

Hosté:                Mgr. Michael Otta, MPA 

Tajemník:          Mgr. Zuzana Šiftová 
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Návrh programu: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání 

3. Kontrola plnění úkolů 

4. Změny ve složení Komise 

5. Informace o možnostech dotační podpory 

6. Aktuální informace z jednání týkajících se realizace FVE v areálu bývalého vojenského 

letiště  

7. Aktualizace tabulky projektů a záměrů 

8. Různé 

9. Závěr 

 

Bod č. 1 – Zahájení 

Jednání Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska (dále jen „Komise“) zahájil a řídil 

J. Ulvr, předseda Komise.  

 

Bod č. 2 - Schválení programu jednání 

L. Mrázová navrhla, že v bodě Různé bude informovat o plánovaných akcích Geoparku. 

Následně přítomní členové Komise schválili program jednání.  

 

Bod č. 3 - Kontrola plnění úkolů 

ÚKOL SPLNĚNO/NESPLNĚNO 

3.1 Zasílat aktuální informace o možnostech podpory 

hospodářsky a sociálně ohrožených území 

informace podána 

viz bod č. 5 

5.3 Průběžně aktualizovat a doplňovat tabulku projektů  

a záměrů 

aktualizace diskutována 

viz bod č. 7 

6.2 Průběžně informovat o výstupech projektu Odolné 

Ralsko 

informace podána 

viz bod Různé 

8.2 Zajistit oficiální vyjádření majitele hradu Ralsko 

k možnosti jeho prodeje 

splněno 

 

8.3 Informovat o dalším postupu ve věci vyjednávání 

vhodné lokality pro skauty 

splněno  

 

K úkolu 8.2 J. Ulvr sdělil, že dle informací od J. Hanky nemá p. Baier, současný majitel hradu 

Ralsko, v úmyslu hrad prodat. Navrhl proto, že tuto problematiku již dál není nutné v rámci 

Komise sledovat a bude případně otevřena až na základě podnětu od p. Baiera. 
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K úkolu 8.3 J. Farský informoval, že v oblasti problematiky zajištění lokality pro skauty 

nenastal žádný nový vývoj. 
 

 

Bod č. 4 – Změny ve složení Komise 

J. Ulvr informoval, že P. Král rezignoval na členství v Komisi, důvody sdělil všem členům v e-

mailu. Za Mimoň nebude v současné době navržen nový zástupce a uvolněné místo zatím 

zůstane neobsazené. 

Dále sdělil, že z důvodu rezignace na funkci tajemníka již není členem Komise O. Němec a po 

dohodě se Z. Hlinčíkem, starostou města Stráž pod Ralskem, bude na jeho místo navržen nový 

zástupce za město Stráž pod Ralskem. 

 

Bod č. 5 – Informace o možnostech podpory 

M. Otta představil aktuální možnosti dotační podpory, ve kterých by mohla mít oblast bývalého 

vojenského prostoru Ralsko nějaké zvýhodnění (příslušné snímky z prezentace budou včetně 

dalších informací rozeslány spolu se zápisem). 

V oblasti evropských finančních zdrojů je vyhlášeno avízo výzvy č. 81 na veřejnou 

infrastrukturu cestovního ruchu. Výzva bude vyhlášena 14. 3. 2024, časová prodleva je 

z důvodu nutnosti přípravy projektů (např. stavební povolení). Oprávněnými žadateli jsou 

kromě obcí také například neziskové organizace (příležitost pro Geopark) či státní podniky 

(možnost pro VLS). Výzva se týká pouze hospodářsky a sociálně ohrožených území (dále jen 

„HSOÚ“) a odpadá tak konkurence např. velkých měst. 

Z národních dotací nyní běží do 5. 6. 2023 výzva v rámci Podpory rozvoje regionů 2023, kde 

jsou HSOÚ bonifikována. Bonifikace je také pro projekty, které jsou zaneseny do Informačního 

systému projektových záměrů (dále jen „ISPZ“). Po kontrole tabulky s projekty a záměry, která 

je vedena pro potřeby Komise, nejsou všechny v ní uvedené záměry evidovány v ISPZ. 

Potřebné informace pro vstup a využití ISPZ jsou k dispozici na odboru regionálního rozvoje a 

evropských projektů na Sekretariátu Regionální stálé konference Libereckého kraje. 

V. Vít se dotázal, zda se plánuje aktualizace vymezení HSOÚ. 

M. Otta reagoval, že HSOÚ vychází z aktuální Strategie regionálního rozvoje ČR 2021+, kde 

by k případné aktualizaci vymezení HSOÚ mohlo dojít v rámci vyhodnocení v polovině 

programovacího období, ale není to jisté. 

L. Mrázová se dotázala, zda je již známá finanční alokace na výzvu z IROP. 

M. Otta odpověděl, že pro výzvu č. 81 je alokováno 560 mil. Kč, kdy financování bude 

v poměru 60 % dotace a 40 % vlastní prostředky, minimální výše projektu bude 2 mil. Kč a 

maximální výše 10 mil. Kč. Avízo výzvy bude přiloženo k zápisu. 

Úkol č. 10.1: Zaslat členům Komise avízo výzvy č.81 z IROP. 

 

 

https://irop.mmr.cz/cs/ostatni/web/novinky/aviza-81-a-82-vyzvy-irop-cestovni-ruch
https://mmr.cz/cs/narodni-dotace/podpora-a-rozvoj-regionu/podpora-rozvoje-regionu-2023
https://www.rsk-lk.cz/ispz
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Bod č. 7 – Aktualizace tabulky projektů a záměrů (bod byl předřazen z důvodu neúčasti M. 

Tůmy) 

J. Ulvr sdělil, že před jednáním byla rozeslána a rozdána tabulka projektů a záměrů a na základě 

dohody z předchozích jednání Komise by měl být seznam 1x ročně aktualizován. Vyzval proto 

zúčastněné členy k případným komentářům. 

J. Růžička informoval, že byla podána žádost na demolici dalších 24 objektů. Jedná se o 

bytovky ve Svébořicích a další menší objekty v okolí letiště. Pokud bude projekt schválen, mělo 

by dojít k realizaci během podzimu a zimy. Dále sdělil, že v loňském roce investovali 300 tisíc 

Kč na likvidaci pneumatik a znečišťování se bude objevovat i nadále, dokud nebude kompletně 

dokončena demolice a provedeno zalesnění. 

L. Mrázová se k tabulce projektů a záměrů vyjádřila s tím, že by záznamy za Geopark 

ponechala ve stejné podobě. 

K projektu na silnici II/268 J. Růžička doplnil, že je již skoro hotový, chystá se slavnostní 

otevření a bude umožněn volný průjezd mezi Kuřívody a Mimoní. Silnice v Mimoni by měla 

být zprůjezdněna do konce roku. Dále informoval o novém sjezdu z hradčanské strany na 

letištní plochu. 

M. Tůma doplnil, že sjezd je obnovený, došlo k odkupu pozemků městem a jsou zde vymezeny 

parkovací plochy. Dále podal informace k projektu dětského dopravního hřiště, na který nebyla 

schválena dotace a nerealizuje se. Bude se ale připravovat projekt na přístavbu školy a dopravní 

hřiště bude dále řešeno. Město Ralsko také připravuje aktualizaci akčního plánu, do kterého 

bude zahrnut i skauting. Akční plán byl aktualizován s ohledem na dotace (plánována je 

například oprava kulturního domu v Kuřívodech) a bude rozeslán členům Komise. 

Úkol č. 10.2: Zaslat členům Komise aktualizovaný akční plán města Ralsko. 

J. Farský informoval, že zájem skautů o nalezení lokality v Ralsku stále trvá, je to schváleno i 

ústředím Junáka, ale není definované konkrétní místo. V záměrech proto doporučuje skauting 

ponechat. 

V. Vít se dotázal, zda stále ještě funguje menší pracovní skupina, která byla založena ke 

skautingu. 

L. Mrázová reagovala, že tato skupina byla založena z důvodu možných převodů pozemků a 

dle jejího názoru již nefunguje. Dále informovala, že pracují na záchraně technické památky – 

čerpadla. Čerpadlo je umístěno v objektu, který je ve špatném technickém stavu. 

M. Tůma doplnil, že se město Ralsko snaží o odkup tohoto objektu od obce Hlavice, protože se 

jedná o památku pojící se ke Kuřívodům. Dále sdělil, že arcibiskupství schválilo bezúplatný 

převod kostela sv. Havla v Kuřívodech na město a je plánována jeho rekonstrukce. Probíhají 

také jednání o převodu tvrze. 

L. Mrázová dále informovala o novém záměru na vytvoření virtuálního muzea v rámci česko-

saské spolupráce, kde dojde k zachycení historie pomocí digitalizace a vytvoření webového 

portálu. Schválení projektu je předpokládáno v listopadu. 
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M. Tůma doplnil informaci k připravovanému projektu na rekonstrukci kulturního domu 

v Kuřívodech, probíhá hledání partnerů v Německu. 

J. Ulvr na závěr požádal členy Komise, aby všechny své aktualizace poslali e-mailem na adresu 

zuzana.siftova@kraj-lbc.cz a na tomto základě bude tabulka projektů a záměrů upravena. 

Úkol č. 10.3: Zaslat aktualizované projekty a záměry. 

Úkol č. 10.4: Na základě diskuse a zaslaných podnětů aktualizovat tabulku projektů a záměrů. 

 

Bod č. 6 – Aktuální informace z jednání týkajících se realizace FVE v areálu bývalého 

vojenského letiště 

M. Tůma stručně informoval, že vznikla nová pracovní skupina složená ze zástupců 

nominovaných zastupitelskými kluby Libereckého kraje týkající se realizace FVE na letišti 

v Ralsku. Řešil se rozsah projektu, možnost připojení do distribuční soustavy, předběžné tržní 

konzultace, zmenšení rozsahu FVE kvůli možnosti zachování leteckého provozu či komunikace 

s občany města Ralsko. Dle M. Tůmy je ale komunikace s občany předčasným krokem, dokud 

nebude zajištěno připojení.  

J. Růžička doplnil informaci o jednání se zástupci letců, kdy bylo dohodnuto, že dokud nedojde 

k zásadnímu rozhodnutí ohledně FVE, tak provoz letiště zůstane beze změn. Také po realizaci 

FVE bude snaha nalézt řešení, aby amatérské letectví zůstalo na letišti zachováno, ale letecký 

provoz není pro kraj prioritou. 

M. Tůma dále sdělil, že podal kraji nabídku pozemků k možné směně, ale doposud neobdržel 

žádnou reakci. 

J. Ulvr na závěr diskuse k tomuto bodu sdělil, že problematika realizace FVE v areálu letiště 

bude zařazena jako pravidelný bod na další jednání Komise. 

 

Bod č. 8 – Různé 

L. Mrázová podala informaci, že se 3. června v Holičkách uskuteční festival Proměny. Dále 

probíhá spolupráce v rámci projektu Odolné Ralsko se dvěma ateliéry AVU v Praze. 

Architektonický ateliér bude představovat prostřednictvím výstavy své práce s návrhy útulen a 

rozhleden. Výtvarný ateliér spolupracuje s místní komunitou a po dokončení prací (cca na 

podzim) proběhne výstava. Dále probíhají menší výzkumné podprojekty, na podzim je 

připravován vícedenní workshop a 23. listopadu se uskuteční konference k deseti letům 

Geoparku. Dále v rámci projektu Za poklady geoparků, který probíhá ve spolupráci s polským 

partnerem (jsou připraveny 3 trasy v Geoparku Ralsko, 2 na Frýdlantsku a 4 v Polsku) pozvala 

na poznávací výlet do Polska. V září pak proběhne prezentace tras Geoparku Ralsko pro 

polskou stranu. Dále jsou realizovány brigády s dobrovolníky, při kterých dochází k úklidu 

sklepů. 

L. Pořízek vznesl dotaz, zda někdo nemá informace ohledně zákazu vstupu do lesů vydaného 

v souvislosti s výskytem moru prasat.  

V. Židek reagoval, že po dvou měsících od prvního nálezu by mělo dojít ke zmírnění opatření. 

mailto:zuzana.siftova@kraj-lbc.cz
https://www.visitralsko.com/l/festival-promeny-2023/
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I. Dohnal doplnil, že je to již 3 týdny od nálezu, žádný nový kus se nenašel, dojde ke zmírnění 

podmínek – bude zrušeno rizikové pásmo, ale opatření budou trvat ještě rok. Jedná se o 

komplikaci i pro VLS, ale pořádání táborů a dalších akcí by se opatření neměla dotknout. 

M. Tůma reagoval na dotaz L. Pořízka informací, že město Ralsko zatím nemuselo řešit žádný 

souhlas o udělení výjimky. 

I. Dohnal dále informoval, že se připravuje přebudování informačního centra v Hradčanech – 

digitalizace, rozšíření expozice – a v této souvislosti je připraven na případnou spolupráci. 

Modernizace bude probíhat během zimy tak, aby bylo infocentrum připraveno do další sezóny. 

M. Tůma podal informaci, že dostali záporné stanovisko od CHKO na projekt ČOV 

v Kuřívodech. 

L. Pořízek na to reagoval, že z počátku nebyl vyloučen vliv na soustavu Natura 2000 a 

vyžadovali proto posouzení autorizované osoby. Dodatečně bylo ale zjištěno, že ČOV 

Hradčany má dostatečné povolení a dojde proto po dohodě s projektanty k přehodnocení 

stanoviska. 

 

Bod č. 8 – Závěr 

J. Ulvr jednání zakončil poděkováním za účast. 

Bylo dohodnuto, že další jednání Komise se uskuteční v úterý 12. září 2023 od 10 hodin v 

Ralsku. 

 

Souhrn úkolů: 

ÚKOL ZODPOVÍDÁ TERMÍN 

3.1 Zasílat aktuální informace o možnostech podpory 

hospodářsky a sociálně ohrožených území 

M. Otta průběžně 

5.3 Průběžně aktualizovat a doplňovat tabulku 

projektů a záměrů 

všichni členové průběžně 

6.2 Průběžně informovat o výstupech projektu 

Odolné Ralsko 

L. Mrázová průběžně 

10.1 Zaslat členům Komise avízo výzvy č. 81 z IROP Z. Šiftová 31. 5. 2023 

10.2 Zaslat členům Komise aktualizovaný akční plán 

města Ralsko 

M. Tůma 31. 8. 2023 

10.3 Zaslat aktualizované projekty a záměry všichni členové 31. 8. 2023 

10.4 Na základě diskuse a zaslaných podnětů 

aktualizovat tabulku projektů a záměrů 

Z. Šiftová 12. 9. 2023 
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……………………………………… 

Mgr. Jiří Ulvr 

předseda Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 

 
zapsala: Mgr. Zuzana Šiftová 

tajemník Komise Rady Libereckého kraje Revitalizace Ralska 
 

Liberec, 31. května 2023 


